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Odziv na ministrov predlog za združitev primorskih univerz 
 
 
V Novi Gorici ogorčeni, v Kopru podpirajo združitev 
Golobič meni, da je Slovenija sposobna financirati največ tri javne univerze Zavrtanik opozarja na 
avtonomijo, Bohinc se strinja z ministrom 
Koper, Nova Gorica – »Minister Golobič živi v prazgodovini.« S temi besedami se je rektor 
Univerze v Novi Gorici Danilo Zavrtanik odzval na pobudo o povezovanju dveh primorskih univerz, 
ki jo je pred kratkim na javni tribuni v Novi Gorici izrekel minister za visoko šolstvo Gregor 
Golobič. Presodil je, da je Slovenija sposobna financirati največ tri javne univerze. Ker bo število 
študentov zaradi generacijskega zmanjševanja števila prebivalcev še upadlo, je menil, da bi bilo za 
dve majhni univerzi morda še najbolje, če bi se povezali in skupaj ustvarili močno javno univerzo. 
Seveda takšne rešitve ne namerava nikomur vsiljevati. To je le pobuda, o kateri naj bi razmislili in 
odločali na obeh univerzah. 

Že na javni tribuni so nekateri udeleženci iz severnoprimorske regije zavrnili takšno možnost in 
nekoliko ironično komentirali, da bi v to privolili le, če bi koprsko univerzo priključili novogoriški. 

Včeraj smo za mnenje vprašali rektorja novogoriške univerze, ki je bil odločno proti takšni pobudi. 
»Ministrovo mnenje me sploh ne zanima. Akademske institucije same odločajo o svoji prihodnosti. 
Takšen diskurz politike razumem kot vtikanje v avtonomijo. Ocena, da je mogoče financirati samo 
tri javne univerze, je pavšalna. Minister bi največ privarčeval, če bi ukinil ljubljansko univerzo. To 
sta nasploh dve zelo različni univerzi, ena je državna, druga zasebna. Obe univerzi gresta vsaka svojo 
pot; za Primorsko in zahodni del Slovenije bi bila velika škoda, če bi kdo tako razmišljal,« je dejal 
rektor Danilo Zavrtanik . 

»Nekateri politiki se vedno znova vračajo na star koncept razvojne osi Maribor–Ljubljana–Koper. 
Na Primorskem smo izpostavljeni zahodnemu svetu. V Italiji sestavljajo akademske institucije zid. 
Zato ni nič narobe, kvečjemu nasprotno, če imamo na Primorskem dve univerzi, saj se dopolnjujeta. 
Politiki bodo prej ali slej morali sprejeti, da v Sloveniji ni samo ena os. Ta je bila značilna za 
prejšnjo državo, v zdajšnji pa so še Dolenjska, Gorenjska in druge prav tako pomembne regije,« je 
dejal Zavrtanik. 

Rektor Univerze na Primorskem Rado Bohinc pa: »Minister ima prav. Podpiram ga pri opredelitvi, 
da bi bilo bolje, če bi presegli to razdrobljenost. Ne le pri univerzah, ampak tudi pri visokošolskih 
zavodih. Združitev Univerze na Primorskem in Univerze v Novi Gorici bi gotovo pomenila dodano 
vrednost v akademskem smislu in tudi sicer. A odločitev o združitvi je lahko sprejeta le v konsenzu 
akademskih skupnosti obeh univerz in na podlagi proučitve vseh okoliščin ter nikakor ne na podlagi 
enostranske volje,« je dejal koprski rektor. Prepričan je, da bi za manj denarja dosegli isti učinek. 
Prav tako bi skupaj lahko bolje izrabili visokošolske učitelje in infrastrukturo, je dejal Bohinc. 
Vendar ne verjame, da bi se kaj takega zaradi goriškega nasprotovanja lahko kaj kmalu uresničilo. 

V Kopru zavračajo ironične pripombe, da naj bi se primorska univerza, ki je vsaj sedemkrat večja od 
severne sosede, pridružila novogoriški. Ne zdi se jim prav niti, da v Novi Gorici razvijajo skoraj iste 
visokošolske programe, ki jih nato obiskuje po nekaj študentov. Na koprski univerzi si prizadevajo 
za pridruževanje drugih zasebnih šol. In tako so že napovedali, da bo Visoka šola za design iz 
Ljubljane postala njihova pridružena članica, dogovarjajo se še z dvema drugima. Prepričani so, da je 
stihija pri organiziranosti visokega šolstva v Sloveniji v zadnjih letih privedla do prave katastrofe. 


